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Készült: A Pénzügyi Bizottság 2015. október 19-ei munkaterv szerinti nyílt 

üléséről 

 

Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal I. emeleti tárgyalóterem 

 

Jelen vannak: Papp Péter elnök, Dr. Mátics István, Gyuga Mihály, Elekes László, 

Németh Ferenc, Sólyom Jöran, Székely Antal, Túri Bernadett 

bizottsági tagok 

Somoskői Lászlóné jegyzőkönyvvezető 

 

Távol voltak:   Metzger Gyula bizottsági tag 

 

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Papp Péter elnök köszöntötte a megjelenteket. A bizottság ülését 17 óra 22 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 9 fő bizottsági tagból 8 fő jelen volt, majd 

ismertette az ülés napirendi pontjait. 

 

Kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, ezért Papp Péter elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak a napirendi pontokról.  

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 8 fő bizottsági tag részvételével, 8 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta a következő határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

192/2015. (X.19.) PB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága a 2015. október 19-ei 

ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2015. október 20-ai ülése előterjesztéseinek megvitatása 

2. Kérdés, interpelláció 

 

Metzger Gyula bizottsági tag 17 óra 24 perckor megérkezett a bizottság ülésére. A jelenlévő bizottsági 

tagok száma: 9 fő. 

 

1. NAPIRENDI PONT: A Képviselő-testület 2015. október 20-ai munkaterv szerinti ülése 

előterjesztéseinek megvitatása 

 

A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről szóló 8/2005. (III.9.) 

önkormányzati rendelet felülvizsgálata  

 

Papp Péter elnök felkérte Székely Antal MOSB elnököt, mint előterjesztőt az előterjesztés szóbeli 

kiegészítésére. 

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy megpróbálták a tapasztalatok alapján korrigálni azokat a 

hibákat, amik a civil- és sportszervezetek önkormányzati támogatása közben előfordultak. Ezek 

elsősorban pénzügyi változtatások, több idejük lesz a szervezeteknek, hogy a pályázatokat elkészítsék, 
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valamint egységes lesz a beszámoltatási rendszer is. 

 

Dr. File Beáta jegyző elmondta, hogy civil fórumot tartottak, így a rendelet-tervezet elkészítésekor az 

ott elhangzott javaslatokat és észrevételeket figyelembe vették. Ez a rendelet széles körűen biztosítani 

fogja a közművelődési tevékenységet és valamennyi civil szervezet tevékenységének támogatását 

biztosítani tudja. Próbálták a rendszert a pénzügyi szabályoknak megfelelően kialakítani.  

Elmondta még, hogy a rendelethez kapcsolódóan Papp Péter képviselő úrtól érkezett módosító 

javaslat, melyet ismertetett. 

1. A III. rész m) pontjának sportcélú támogatási körében nemcsak a nemzetközi 

sportversenyeken való részvételt, hanem a hazai sportversenyeken való részvételt is 

támogatnák. 

2. A 6. § (7) pontja bővüljön ki a politikai pártok által alapított alapítványokkal. 

3. A 13. §.-ban a polgármester ne évente 1 alkalommal, hanem negyedévente számoljon be a 

saját hatáskörében adott támogatások felhasználásáról. 

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy az alapítvány elválik az alapítótól, önálló civil szervezet, 

és az alapítvány tűzhet ki olyan célt, ami támogatásra alkalmas lehet. 

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy a rendelet-tervezet készítésekor azt tűzték ki, hogy kihagyják a 

politikát, de fennáll annak kockázat, hogy a politikai többség a politikai párt alapítványát támogatja. 

Olyan támogatási formát szeretnének, ahol megpróbálják a politika árnyékát is elkerülni.  

 

Székely Antal elmondta, hogy még egy politikai párt által alapított alapítvány sem jelentkezet 

támogatásra. Véleménye szerint, ha egy párt által alapított alapítvány jelentkezne támogatásra, ami 

nem politikai tevékenységről szól, akkor támogatható az alapítvány, ezért nem zárná ki őket.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag elmondta, hogy ha egységesen akarnak eljárni, akkor érvényesíteni 

kellene az összes alapítványra a kizárást, vagy pedig ha az alapítványnak meghatározott célja van, és 

az a cél fizikailag támogatható, akkor nem kéne kizárni.  

 

Dr. File Beáta jegyző felolvasta a 6. § (3) bekezdésének második mondatát. Elmondta, hogy itt már 

beépítették a civil szervezetekre vonatkozó tiltó szabályt, ezért a (7) bekezdésben nem javasolja 

nevesíteni a kizárók körét.  

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy a tervezet szövegből és a rendeletből megpróbálta 

összeszedni azokat a részeket, amik állandó vitát kavarnak. Példaként említette, hogy korábban voltak 

olyan civil szervezetek, akik nem indulhattak pályázaton, mert politikai pártokat támogattak. Ezt 

szeretné most kikerülni. A bizottság, aki a támogatásról dönt, látni fogja, - mivel részletesen be kell 

mutatni a költségvetést - hogy vannak-e politikai céljai vagy nincsenek.  

 

Papp Péter elnök egyetértett Székely Antal képviselő társával, de úgy gondolta, hogy még a politika 

árnyékát is ki kell kerülni a döntések meghozatalánál.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag kérdésére válaszolva - Támogattak-e valaha ilyen alapítványt? – 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy nem.  

 

Ezt követően a bizottság tagjai a rendelet-tervezetről egyeztettek. 

 

Gyuga Mihály bizottsági tag elmondta, hogy jelentősen bővült a kedvezményezetti kör, ami pozitív. 

Kérdése az volt, van-e arra lehetőség, hogy nagyobb összeget biztosítson az önkormányzat a 

támogatásokhoz. Az elmúlt években a pénzek elosztásánál több olyan szervezet volt, akit nem tudtak 

akkora összeggel támogatni, mint szerettek volna.  További kérdése az volt, hogy fenn kell-e tartani a 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottságnak a 25 M Ft egyéb célú támogatási sorát, nem lehetne-e 

beintegrálni a TSPPB alá, hiszen vannak átfedések.  

 

Székely Antal bizottsági tag úgy gondolta, hogy az összeget akkor tudnák növelni, ha valahonnan 
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elvennének. Elmondta, hogy a civil szervezetek nem próbálkoznak szponzori támogatást szerezni, 

egyből az önkormányzathoz fordulnak támogatás céljából. A rendezvényekre szánt 25 M Ft azért van 

a MOSB hatáskörében, mert korábban olyan szerződések köttettek, melyek pénzügyileg nem voltak 

megalapozottak. Várhatóan ezt az összeget a jövőben beépítik az OKSZIK költségvetésébe azzal a 

kikötéssel, hogy a költségvetés elkészítésekor jelezzék, hogy mire szeretnék felhasználni.  

 

Székely Antal bizottsági tag előterjesztőként befogadta Papp Péter módosító javaslatait, mely szerint 

a városi sportolók, sportszervezetek nemcsak nemzetközi, hanem hazai versenyeken való részvételét is 

támogatják, kizárják a politikai pártok által alapított alapítványokat a támogatási körből, valamint a 

polgármester negyedévente számoljon be a saját hatáskörében adott támogatások felhasználásáról. 

 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Péter elnök kérte a bizottság 

tagjait, szavazzanak a módosított előterjesztésről. 

 

A bizottság a módosított előterjesztést nyílt szavazással, 9 fő bizottsági tag részvételével, 9 igen 

szavazattal elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

193/2015. (X.19.) PB határozata 

„A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről szóló 

 8/2005. (III.9.) önkormányzati rendelet felülvizsgálata” című  

előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta a 

Képviselő-testületnek „A helyi közművelődési tevékenység támogatásáról és működési feltételeiről 

szóló 8/2005. (III.9.) önkormányzati rendelet felülvizsgálata” című előterjesztést az alábbi 

módosításokkal: a városi sportolók, sportszervezetek nemcsak nemzetközi, hanem hazai versenyeken 

való részvételét is támogatják, kizárják a politikai pártok által alapított alapítványokat a támogatási 

körből, valamint a polgármester negyedévente beszámol a saját hatáskörében adott támogatások 

felhasználásáról. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet módosítása 

 

Papp Péter elnök ismertette az előterjesztést. 

Miután további kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak 

az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 9 fő bizottsági tag részvételével, 9 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

194/2015. (X.19.) PB határozata 

„A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet módosítása” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta a 

Képviselő-testületnek „A sportról szóló 8/2013. (V.23.) önkormányzati rendelet módosítása” című 

előterjesztést. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 
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A város középfokú oktatásában résztvevő tanulók utazási támogatása 

 

Papp Péter elnök ismertette az előterjesztést. 

 

Székely Antal bizottsági tag elmondta, hogy a pénzügyi és elszámolás technikai okok miatt 

megváltozik a bérlet kifizetése, de maga az ösztöndíj nem változik.  

 

Sólyom Jöran bizottsági tag kérdése az volt, hogy a pedagógusoknak adható támogatáshoz a 

szükséges intézkedéseket megtették-e. 

 

Dr. File Beáta jegyő elmondta, hogy a KETÜ anyaga tartalmazza.  

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Papp Péter elnök kérte a bizottság tagjait, 

szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 9 fő bizottsági tag részvételével, 9 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

195/2015. (X.19.) PB határozata 

„A város középfokú oktatásában résztvevő tanulók utazási támogatása” című előterjesztés 

véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta a 

Képviselő-testületnek „A városi szakiskolai tanulmányi ösztöndíjról szóló 6/2015. (II.28.) 

önkormányzati rendelet módosítása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 

 

Beszámoló az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt egy évben végzett munkájáról 

 

Papp Péter elnök elmondta, hogy a határozati javaslat 2. pontjában arra kérik a grémiumokat, hogy 

támogassák tűzoltó autó vásárlását. Elmondta, hogy a jelenlegi IFA teherautó több mint 25 éves, a 

Renault pedig betöltötte a 15 évét. Jelenleg a fecskendő beszerzésének, cseréjének lehetőségét 

vizsgálják meg, és annak költségét a 2016. évi költségvetésben betervezik.   

 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte a bizottság tagjait, szavazzanak az 

előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 9 fő bizottsági tag részvételével, 9 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Pénzügyi Bizottsága 

196/2015. (X.19.) PB határozata 

a „Beszámoló az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt egy évben végzett 

munkájáról” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Pénzügyi Bizottsága elfogadásra javasolta a 

Képviselő-testületnek a „Beszámoló az Oroszlányi Önkormányzati Tűzoltó-parancsnokság elmúlt egy 

évben végzett munkájáról” című előterjesztést. 

 

Felelős: Papp Péter elnök 
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2. NAPIRENDI PONT:  Kérdés, interpelláció 

 

Kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

 

Papp Péter elnök a bizottság nyílt ülését 18 óra 8 perckor bezárta. 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 Papp Péter    

 elnök  bizottsági tag 

 

 

 

 Somoskői Lászlóné 

 jegyzőkönyvvezető 


